
Standpunt: Ted Bokhorst

Functie: Behandelaar in de GGZ + ervaringsdeskundige

Betreft: Rondetafelgesprek Wet kansspelen op afstand 

Blok 4 – Verslaving en preventie II 11.55 tot 12.40 uur

Het verhaal was altijd dat reclame nodig was om mensen van het illegale naar het legale aanbod toe 
te leiden. Dan kun je denken aan enkel gerichte reclames toestaan, op kanalen waar mensen zitten 
die al aan het gokken zijn. Je wilt er niet voor zorgen dat reclames ervoor zorgen dat het aantal 
mensen dat gokt groter wordt, waardoor ook het aantal mensen met een verslaving groeit.’ 

Er is nu een wildgroei aan ongerichte gokreclames. Deze richten zich ook op mensen die nog geen 
interesse hebben in gokken, zoals bijvoorbeeld voetballiefhebbers. 

De tsunami van gokreclames op radio, tv, sociale media en als spam op je telefoon is enorm. Je 
bereikt daarmee niet alleen de mensen die vroeger illegale sites bezochten maar potentiële nieuwe 
gokkers. 

Dat vind ik erg zorgelijk. Dit heeft niets meer met bescherming te maken van gokkers maar juist met 
werving van potentiële verslaafden.

Ook voor mensen met een geschiedenis van gokverslaving zijn deze reclames een kwelling en een 
terugval in verslaving ligt nu meer dan ooit op de loer. Ik ben als ervaringsdeskundige al jaren gok vrij 
maar maak me ernstig zorgen over mensen die nog niet zo lang in herstel zitten. Als je niet stevig 
genoeg ion je schoenen staat val je onherroepelijk terug. 

Ik heb in een weekeind dag bijgehouden hoeveel reclames ik ben tegengekomen en dat was meer 
dan 60 keer per dag. Probeer maar eens een alcoholist in herstel 60 keer een drankje onder zijn neus 
te zetten … dit is net zo of wellicht zelfs moeilijker.  

Het wordt gebracht als een sociaal gebeuren, als een feestje een sociale activiteit. Dat is online 
gokken beslist niet. 

Ik kan me als ex-verslaafde enorm ergeren aan de reclames van Kansino b.v. “het regent in die 
spotjes confetti als mensen winnen. Op het toilet, in de auto, weet ik veel waar, Mensen gokken in die 
filmpjes op de meest gekke plekken. Het vervelende daaraan is dat ik vroeger hetzelfde gedrag 
vertoonde, omdat ik niet wilde dat mensen wisten dat ik gokte.” Dus beslist geen feestje!  De 
reclamemakers weten dus wat het met mensen doet, dat een gokverslaafde dus op zij/haar werk in 
het toilet nog steeds aan t gokken is, dat is schokkend en beslist geen humor. 

Juist mensen met een verslaving doen aan online gokken. Alle andere mensen gaan soms naar een 
casino voor de gezelligheid en om een gokje te wagen. Natuurlijk komen sommige verslaafden daar 
ook. Over het algemeen willen verslaafden juist liever gokken in de anonimiteit. Ze zitten niet op 
gezelschap te wachten en zijn vaak niet sociaal tijdens het spelen Zij zijn heel fanatiek en alleen maar 
met het spel bezig. 

Over het gokken zelf:

Zelfs al ben je aan het verliezen, het verslaafde brein denkt dat je de volgende keer gaat winnen. 
Gokkers gaan door tot ze die grote klapper maken en ze dan van alle problemen af zijn. Dat gebeurt 
natuurlijk nooit. Sterker nog, bij winst is het vermogen om te stoppen net zo gering als het stoppen met
drinken bij een alcoholist.



We maken veel minder reclame voor alcohol en nog minder voor sigaretten vanwege 
gezondheidsredenen. Gokken is net zo schadelijk, het veroorzaakt chronische stress, sociale en 
financiële problemen. Er is veel dubbele diagnostiek onder gokkers, vaak PTSS, depressie en ADHD. 
Ik kom het veel tegen in mijn werk. Het duurt vaak erg lang voordat iemand met zijn gokproblematiek 
naar buiten komt. En nog veel langer totdat b.v. de “schuld” hulpverlening wordt ingeschakeld. Het 
duurt wel een aantal jaren voordat we dus de eerste gevolgen gaan zien van deze onophoudende 
brainwash van gokreclames. Maar de rekening zal uiteindelijk betaald gaan worden in de vorm van 
meer verslaafden en dus meer (her) opnames, meer schuldenproblematiek en meer mensen die in de 
GGZ belanden. 

Want terwijl online gokken voorheen populair en bekend was binnen een klein circuitje, bereikt het nu 
het grote publiek. Ik vind dat de politiek alles op alles moet zetten om dit zo snel mogelijk te tackelen.

Preventie is belangrijk en daarom pleit ik voor een noodwet die deze reclames aan banden gaat 
leggen en er geen ruimte meer voor is. 

Alleen in kleine lettertjes de boodschap vermelden ken je limiet werkt niet!

  


